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LIDÉ 
Kateřina Bednářová  
tiskovou mluvčí ČSOB  

Novou tiskovou mluvčí 
Československé obchodní 
banky (ČSOB) se stala od 
poloviny června Kateřina 
Bednářová (32). Ve funkci 
nahradila Pavla Hejzlara, 
který se stal manažerem 
obchodního segmentu ma-
lých a středních podniků v 
Poštovní spořitelně patřící 

do skupiny ČSOB. Bednářová bude podřízena 
Milanu Tománkovi, který je výkonným ředitelem 
Externí komunikace a vztahů k investorům zod-
povědný za externí komunikaci ve skupině 
ČSOB. Od roku 2002 pracovala Bednářová pro 
společnosti skupiny RWE v České republice, kde 
nejprve působila jako tisková mluvčí Středočes-
ké plynárenské a následně v tiskovém oddělení 
RWE Transgas. 
Ředitelkou licenčního 
odboru ČNB Fousková  
Bankovní rada České národní banky jmenovala 
do funkce ředitelky licenčního a povolovacího 
odboru sekce bankovní regulace a dohledu ústře-
dí ČNB Hanu Fouskovou. Funkce se ujme 1. 
září. Fousková pracovala od roku 1999 v eBance, 
od roku 2001 byla členkou její dozorčí rady. Od 
roku 2002 je ředitelkou divize Právní podpora. 

(Pokračování na stránce 2) 
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V červnovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

• investicích, které dohánějí depozita 
• vztahu finančního sektoru a veřejných financí 
• tom, v čem jsou lepší bankovní poradci              

a v čem nezávislí finanční poradci 
• nových strategiích finančních institucí                

v měnících se globálních podmínkách 
• změnách bankovního dohledu v Evropě 
• vzestupu internetového bankovnictví v ČR 
• trendech ve využívání a bezpečnosti             

bankomatů a platebních terminálů 
• odhalování pojistných podvodů 
• stále více koncentrovaném trhu leasingu 
Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplat-
ném získáte na tel. čísle 800 110 022 nebo na  
http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání ve volném prodeji. 
Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny . 

 

MMF: Turbulence na finančních trzích  
je pouze zdravou korekcí 

Otřesy, které v posledních týdnech 
zasáhly finanční trhy, jsou normální zdravou 
korekcí a neznamenají začátek útlumu globální 
ekonomiky. Ve své aktualizované zprávě o 
stavu finančních trhů to koncem  
minulého týdne uvedl Meziná-
rodní měnový fond. Investoři se 
od května začali stahovat z 
rizikovějších aktiv, což způso-
bilo značný pokles cen akcií na 
takzvaných "emerging mar-
kets", rozvíjejících se trzích, 
kam patří i Česká republika. Fond nicméně 
varoval, že vyšší kolísavost trhů může přetrvat 
v zemích s vysokým deficitem běžného účtu a 
příliš rychlým růstem akciového trhu. "Pokles 
ochoty riskovat je v této fázi finančního a eko-
nomického cyklu ve světě typickou odpovědí na 
zvýšení vnímaného rizika," uvedl fond. Korekce 
na vyspělých trzích však podle MMF o ničem 
nebezpečném nevypovídají a není tedy nutné 
čekat zhoršení ekonomického klimatu.  

Investoři mají největší obavy z růstu 
úrokových sazeb, které se zvyšují na obou stra-

nách Atlantiku. Ke zvyšování úroků se chystá i 
Japonsko, kde byly peníze mnoho let velmi 
levné a vzhledem k deflačnímu vývoji tam 
úroky setrvávaly prakticky na nule. Část inves-

torů se proto rozhodla, že za 
této situace opustí "emerging 
markets", kde je vyšší riziko.  
Finanční trhy ale v posledních 
týdnech podle MMF rozkolísal 
ještě další faktor. Po dubnovém 
komuniké skupiny G7 se totiž 
znovu stáčí pozornost ke glo-

bální ekonomické nerovnováze, což pozname-
nalo hlavně kurzy měn. V komuniké je uvede-
no, že nerovnováhu je nutné snížit, což mnoho 
lidí pochopilo jako výzvu k oslabení dolaru.  

Současná korekce na finančních trzích 
by podle měnového fondu neměla mít význam-
ný globální dopad. I když ceny akcií od května 
výrazně klesly, modely oceňování nenaznačují, 
že by akcie byly předražené. Vyhlídky na další 
růst globální ekonomiky zůstávají příznivé a 
není pravděpodobné, že by se firmám začaly 
snižovat zisky.                                          (ČTK) 

KOMENTÁŘ MMF 

Senát promarnil možnost prokázat, že je 
strážcem legislativy a právního státu 

Senát České republiky minulý týden 
promarnil možnost prokázat, že je strážcem 
legislativy a právního státu, když se svým roz-
hodnutím odmítl zabývat zákonem o zrušení 
Fondu národního majetku a novelou zákona o 
bankách. Přestože senátoři měli k dispozici 
jasné a průkazné argumenty nejen o věcných, 
ale i o závažných legislativních chybách navr-
žené novely zákona o bankách, nepřistoupili ani 
k rozpravě a propustili předloženou normu k 
prezidentskému podpisu. 

Navrženou novelou zákona o bankách 
má dojít k retroaktivní výplatě dodatečných 
náhrad za vklady u bank v konkursu. Náhrady 
se mají vyplácet z Fondu pojištění vkladů 
(FPV), který je nestátním subjektem a jehož 
prostředky jsou tvořeny příspěvky soukromých 
subjektů. Navíc má dojít k dodatečné výplatě 
nepojištěných vkladů, za které se pojištění do 
Fondu vůbec neodvádělo.  

"Udivující je, že v Poslanecké sněmov-
ně i v Senátu byla schválena rovněž výplata 
určité částky právnické osobě, která v rámci 
svého podnikatelského záměru – a v souladu se 
svou dohodou s Českou národní bankou a jiným 
podnikatelským subjektem – před deseti lety 
vyplácela náhrady klientům Kreditní banky 

Plzeň, resp. vykupovala za sníženou cenu jejich 
anonymní vklady," uvedl výkonný ředitel České 
bankovní asociace (ČBA) Petr Špaček.  

"Posuzují-li se minulé retroaktivní vý-
platy dodatečných náhrad z FPV nyní s odstu-
pem času, udělaly banky jako plátci do nestátní-
ho Fondu pravděpodobně chybu, že se neobrá-
tily na soud již v prvním takovém případě, kdy 
Parlament rozhodl o retroaktivním odškodnění 
klientů nad rámec zákona nikoli z veřejných 
prostředků, ale z prostředků samotného Fondu. 
Tento krok bude pro případ této novely zvažo-
ván," konstatoval prezident České bankovní 
asociace Pavel Kavánek. Nejedná se totiž jen o 
nepřípustnost retroaktivity v právním státě a o 
bezprecedentní rozsah požadavků na dodatečné 
odškodnění, který porušuje základní principy, 
na nichž jsou garanční depozitní systémy posta-
veny. V návrhu novely jsou obsaženy i takové 
právní vady, které způsobují, že zákon nebude 
možné jednoznačně interpretovat. 

"Pro ilustraci uvedu, že novelizována 
jsou přechodná ustanovení zákona z roku 2001, 
což je v příkrém rozporu se všemi legislativními 
zásadami. Přitom jsou v nově zavedených usta-
noveních obsaženy rozpory," řekl k tomu vý-
konný ředitel ČBA Petr Špaček. 

PROHLÁŠENÍ ČBA 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
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V ČR loni opět přibylo dolarových milionářů 
Bohatých Čechů je stále více. Díky dobré kondici české ekonomiky loni stoupl v ČR počet osob 

s investičním majetkem přes 1 mil. USD (asi 23 mil. Kč) na 13 100. Ve srovnání s rokem 2004 je to o 
10,6 % milionářů více. Vyplývá to ze studie společností Merrill Lynch a Capgemini. Tempo růstu v ČR 
překonalo Evropu, kde se počet dolarových milionářů zvýšil o 4,5 % na 2,8 milionu osob. "Za růstem 
milionářů v Evropě stojí právě východní Evropa," uvedl ředitel Capgemini Czech Republic Patrik Hor-
ný. Počet bohatých Čechů rostl také rychleji než například v Kanadě (+7,2 %) nebo v USA (+6,8 %). 
Celosvětově vzrostl počet boháčů o 6,5 % na 8,7 milionu osob. Hodnota jejich majetku dosáhla 33,3 bil. 
USD. Nejvíce majetku koncentrují milionáři v Severní Americe, celkem 10,2 bil. USD.  

Minci bude mít Klementinum, Přemyslovci i Ježek  
Česká národní banka vydala minulou středu do oběhu pamětní stříbrnou dvousetkorunu k 500. 

výročí úmrtí sochaře a kameníka Matěje Rejska (viz předminulý newsletter č. 24). Svou minci letos bude 
mít ještě Klementinum, Přemyslovci či Jaroslav Ježek. V následujících letech se numismatici dočkají 
například mince plzeňského pivovaru či Alfonse Muchy.  

Expertní skupina pro finanční sektor  
Expertní skupina pro finanční sektor zahájila svou činnost v plném složení. Expertní skupina je 

stálou platformou pro dialog zúčastněných subjektů o koncepčních otázkách, jež se týkají zejména po-
stavení spotřebitele při poskytování finančních služeb. Předsedou skupiny byl na prvním jednání zvolen 
náměstek ministra financí Tomáš Prouza. Dalším členy jsou Andrea Běhálková (předsedkyně sdružení 
SPES), Martin Burda (předseda předsednictva AFAM), Libor Dupal (předseda Sdružení českých spotře-
bitelů), Michaela Erbenová (vrchní ředitelka a členka bankovní rady ČNB), Jiří Kunert (viceprezident 
České bankovní asociace), Tomáš Síkora (generální tajemník České asociace pojišťoven) a Josef Tržický 
(ředitel odboru ochrany spotřebitele Ministerstva průmyslu a obchodu).  

ČR mezi zeměmi, jež mají problémy se směnárnami  
Lidé, kteří se chystají strávit letní dovolenou v zahraničí, by měli být opatrní při výběru 
směnáren. Problémy se směnárnami mají v evropských zemích ležících mimo eurozó-
nu především turisté v České republice, Maďarsku, Rumunsku, Estonsku a na Sloven-
sku. Naopak lepší je situace na Kypru, v Dánsku, Litvě, Norsku, Polsku, Švédsku, 
Velké Británii či Lotyšsku. Vyplývá to z šetření Evropského spotřebitelského centra pro 
ČR, které na projektu spolupracovalo s podobnými organizacemi ve třinácti evrop-
ských zemích.  

Senát pro dodatečné odškodnění   
Klienti tří zkrachovalých bank – Union banky, Plzeňské banky a Kreditní banky Plzeň – mají 

dostat podle Senátu dodatečné odškodnění až do výše 4 mil. Kč. Počítá s tím novela zákona o zrušení 
Fondu národního majetku, jejíž přijetí umožnila horní komora. Novelu, o jejíž přijetí stála hlavně ODS, 
ještě dostane k podpisu prezident Václav Klaus.  

EKONOMIKA Deloitte posiluje  
o tým partnerů  

Společnost Deloitte Czech 
Republic nedávno posílila o 
čtyři nové partnery: jsou jimi 
Diana Rogerová, Garret Byr-
ne, Zbyněk Brtinský a Martin 
Tesař. Další partner, Martin 
Buranský, byl jmenován akci-
ovým partnerem v oddělení 

Consultingu. Další informace najdete na strán-
kách www.deloitte.cz.  

Společnost Deloitte Česká 
republika navíc posílila svůj 
tým o dalšího odborníka. Do 
oddělení nepřímých daní  
v nedávné době nastoupil 
Petr Symanek, odborník na 
problematiku nepřímých daní 
a cla. Před nástupem do spo-
lečnosti Deloitte působil jako 

s e n i o r  m a n a g e r  v e  s p o l e č n o s t i  
Ernst & Young a ve společnosti Arthur Andersen.  
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TietoEnator rozvíjí 
spolupráci s bankami  
Společnost TietoEnator (TE) rozšiřuje spolupráci 
s bankami v oblasti elektronické fakturace pro 
retailovou klientelu (B2C). Společnosti, které 
využívají řešení elektronické fakturace TietoEna-
tor, mohou nyní elektronicky fakturovat milio-
nům zákazníků, kteří využívají soukromé inter-
netové bankovnictví. Dříve mohli zákazníci TE a 
uživatelé bankovní služby elektronické fakturace 
pouze posílat elektronické faktury na úrovni 
business-to-business (B2B). Nyní je služba kom-
plexnější, její použití je snazší a je rovněž určena 
pro zákazníky z řad koncových spotřebitelů. Tato 
nová spolupráce zahrnuje společnosti TietoEna-
tor, Nordea, OP Group a IT společnost Samlink, 
která poskytuje své služby Aktia Savings Bank, 
spořitelnám a lokálním družstevním bankám. 
Díky AutoContu bude 
Erste Bank efektivnější 
Specialisté společnosti AutoCont CZ úspěšně 
dokončili projekt „Konzultační podpora k opti-
malizaci reprografického prostředí“ v pěti ban-
kovních domech skupiny Erste Bank ve střední a 
východní Evropě. Cílem projektu bylo nastavit 
základní systémové postupy umožňující efektiv-
ně řídit a provozovat celé reprografické prostře-
dí. Projekt umožní Erste Bank snížit náklady na 
vlastnictví při garantovaném dodržení kvality 
služeb koncovým uživatelům a současně bere v 
potaz kvalitativní a bezpečnostní nároky moder-
ního bankovnictví.  
Konsorcium IDS Scheer  
a QRIS pro ČKA  
Sdružení společností IDS Scheer ČR a QRIS 
zvítězilo ve výběrovém řízení, které vypsala 
Česká konsolidační agentura (ČKA). Podlimitní 
veřejná zakázka byla vypsána s cílem najít part-
nera pro správu počítačové infrastruktury ČKA. 
Vzhledem k plánovanému ukončení činnosti 
ČKA k 31. 12. 2007 bude letos docházet k po-
stupnému snižování počtu zaměstnanců. Část 
činností bude proto zajištěna externími dodavate-
li služeb. Správou počítačové sítě budou pověře-
ny společnosti IDS Scheer ČR a QRIS. 

TECHNOLOGIE 

BANKY 
První rok Hypotéky naopak: úvěry za 643 mil. Kč 

V prvním roce na českém trhu se Hypotéka naopak od GE Money Bank setkala s velkým zá-
jmem klientů. Od počátku dubna 2005 do konce dubna 2006 uzavřelo smlouvu o smlouvě budoucí 574 
klientů a celková suma dosáhla 643 mil. Kč. Banka očekává další růst zájmu spojeného s novou možnos-
tí sjednat Hypotéku naopak na 100 % ceny nemovitosti. 

Úvěr NADSTANDARD od HYPO budí zájem klientů 
Překlenovací úvěr HYPO stavební spořitelny NADSTANDARD od svého uvedení na trh loni v 

listopadu vyvolal kladnou reakci zájemců o bydlení. Při porovnání výsledků za prvních pět měsíců roku 
2006 s rokem 2005 došlo díky této novince k výraznému nárůstu poskytnutých úvěrů. Za stejné období 
roku 2006 bylo prostřednictvím účelových úvěrů vyplaceno dva a půlkrát více finančních prostředků než 
v roce předchozím.  

(Pokračování na stránce 3) 
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Češi mají peníze nejčastěji na běžných účtech  
Češi jsou při ukládání svých volných finančních prostředků velmi konzervativní. 
Své peníze mají nejčastěji uloženy na běžných účtech nebo doma. V posledních 
letech investují do produktů se státní podporou, do stavebního spoření, životního 
pojištění a penzijního připojištění. Úvěr nebo půjčku čerpá v současnosti každá 
druhá domácnost, nejčastěji do 20 000 Kč. Vyplývá to z dubnového průzkumu 
agentury Factum Invenio.  
Běžný účet je na prvním místě mezi nejčastěji využívanými způsoby ukládání 
peněz již několik let. Své peníze na něm má uloženy téměř sedm z deseti obyva-
tel ČR. Takzvaně do slamníku spoří každý druhý Čech. Počet lidí, kteří mají 

doma uloženou nějakou finanční rezervu, pozvolna stoupá; za poslední tři roky zaznamenal tento ukaza-
tel nárůst o 11 procentních bodů. Stavební spoření má nyní 48 % dotázaných; počet lidí, kteří mají 
smlouvu o stavebním spoření uzavřenou, však klesá. Životní pojištění a penzijní připojištění má uzavře-
no více než třetina respondentů. Na vkladní knížku ukládá peníze pětina dotázaných. Investice s mož-
ností vyššího výnosu, ale s vyšší mírou rizika, například nákup cenných papírůnebo podílu v podílovém 
či zajištěném fondu, Čechy příliš neoslovily. Jednu z takových investic využívá jen 11 % dotázaných.  

Nabídka letních měn před prázdninami je chudá  
Banky a směnárny evidují v těchto dnech zvýšený zájem klientů o typicky prázdninové měny. 

Směnárny však před prázdninami hlásí nedostatek chorvatských kun či maďarských forintů, ačkoli 
Chorvatsko a Maďarsko patří mezi oblíbené cíle českých turistů. Kuny nenabízejí ani některé významné 
banky, třeba ČSOB nebo GE Money Bank. Vyměnit koruny za chorvatskou měnu lze u České spořitelny, 
která na léto zavedla speciální nabídku – nákup bez poplatku. "Nákup valut bez poplatku jsme v posled-
ních letech vždy v době letních prázdnin nabízeli. Letos tento krok s největší pravděpodobností zopakuje-
me," řekl mluvčí Raiffeisenbank Tomáš Kofroň. Doplnil, že v létě je největší zájem o euro, dolar, sloven-
skou korunu, slovinský tolar, kunu a forint. "Všechny zmíněné měny je možné na našich pobočkách zís-
kat celoročně," uvedl Kofroň.  

Lidé mohou volit nejslušnější banku v ČR  
Lidé mohou zvolit nejslušnější banku v České republice. Anketu zahájil internetový portál Ban-

kovnipoplatky.com, na jehož stránkách lidé mohou rovněž o nejslušnější bance hlasovat. Hlasovat je 
možné dva měsíce ve čtyřech kategoriích. Lidé tak rozhodnou o bance s nejnižšími poplatky, s nejpře-
hlednějším sazebníkem, s nejsrozumitelnějšími obchodními podmínkami a s nejlepším servisem pro 
klienty. Po skončení hlasování vyhlásí server vítěze všech čtyř kategorií a absolutního vítěze. Tím bude 
banka, která získá v součtu nejvíce hlasů a zároveň nejlepší průměrná umístění ve všech kategoriích.  

HVB Bank s čipovými kartami MasterCard a Maestro 
HVB Bank zahájila vydávání hybridních karet (karty jsou kromě čipu současně vybaveny pů-

vodním magnetickým proužkem) MasterCard a Maestro. Banka tak navazuje na převádění karetních 
produktů Visa, které probíhá od září minulého roku, a doposud bylo převedeno 42 % karetních produktů 
Visa. Počet čipových transakcí, které byly realizovány doma či v zahraničí s čipovými kartami Visa, 
dosahuje u HVB Bank v průměru přes 12 % z celkového počtu všech transakcí. 

ČS prodlužuje možnost ušetřit na poplatku  
Zájemci o hypotéku České spořitelny mohou získat mimořádnou slevu, o 50 % 
nižší poplatek za sjednání hypotéky, až do konce června. Spořitelna tak pro 
velký zájem klientů prodlužuje původní termín akce, která trvá již od 16. květ-
na. Klienti tak mohou ušetřit až 12 500 Kč (poplatek za sjednání hypotéky činí 
standardně 0,9 % z částky, min. 9 500 Kč, max. 25 000 Kč). Sleva se vztahuje 
na všechny typy hypoték pro občany, kteří podepíší smlouvu do konce letošní-
ho června. 

Emise hypotečních zástavních listů Volksbank CZ 
Volksbank CZ vydává další pětiletou emisi hypotečních zástavních listů (HZL) v objemu 500 

mil. Kč a sazbou kuponu 4,60 % ročně. HZL jsou splatné v roce 2011, termín emise 27. června 2006. 
Emisi schválila ČNB 10. května 2006, prospekt je k dispozici v sídle emitenta a na www.volksbank.cz.  

Více předsmluvních informací o úvěrech na bydlení  
eBanka začala klienty informovat podrobněji o podmínkách poskytování úvěrů na bydlení ještě 

před uzavřením smlouvy. Informace banka poskytuje na základě evropského kodexu o poskytování před-
smluvních informací o úvěrech na bydlení, na základě kterého vznikl standard České bankovní asociace. 
Standard ČBA bude v plném rozsahu v bance uplatňován nejpozději k 30. červnu 2007.  

Volksbank CZ zahájila bankovní anketu 
Vlastní bankovní anketu zaměřenou na současné i potenciální klienty zahájila Volksbank CZ. 

Průzkum by měl přinést informace o tom, jak lidé vnímají svou banku. Anketa bude uzavřena 31. čer-
vence a z došlých odpovědí bude odbornou komisí vybrán výherce – autor nejlepšího sloganu.  

EBRD a KB podepsaly smlouvu o úvěru 10 mil. EUR 
Evropská banka pro obnovu a rozvoj (EBRD) poskytuje Komerční bance úvěr ve výši 10 mil. 

EUR na podporu rozvoje  malých a středních municipalit, jejich komunálních podniků a firem poskytují-
cích komunální služby v ČR. Půjčka spadá do komunálního úvěrového rámce (Municipal Framework 
Facility) financovaného společně EBRD a Evropskou komisí (EK) a doplňuje ji finanční a technická 

(Pokračování ze stránky 2) 

(Pokračování na stránce 4) 

ZE ZAHRANIČÍ 
Šéf ECB naznačil  
zvyšování sazeb  

Hospodářský růst v eurozóně 
má pevné základy a úrokové 
sazby eura jsou stále ještě 
nízké, řekl prezident Evropské 
centrální banky Jean-Claude 
Trichet a naznačil tím, že jeho 

instituce bude v příštích měsících pokračovat v 
přitvrzování měnové politiky a zdražování úvěrů.  
Agentura S&P snížila 
rating Maďarska 
Ratingová agentura Standard & Poor’s snížila 
hodnocení Maďarska o jeden stupeň na BBB+ z 
A–. Rating tak byl dorovnán na úroveň Polska a 
posunut jeden stupeň pod Českou republiku. 
S&P uvádí jako důvod pokračující zhoršování 
deficitu veřejných financí a veřejného dluhu. To 
vede zároveň k vysokému deficitu běžného účtu 
(tzv. dvojí deficit) a ohrožuje makroekonomic-
kou stabilitu. Ačkoli S&P oceňuje rozsah ohláše-
ného úsporného balíčku, zdůrazňuje potřebu vzít 
v úvahu míru současného zhoršení. Podle jejího 
odhadu dosáhne v roce 2009 deficit 6,8 % HDP. 
Maďarská centrální  
banka zvýšila sazby  
Maďarská centrální banka 19. června zvýšila 
úrokové sazby o čtvrt procentního bodu na  
6,25 %. Banka přistoupila ke změně úroků popr-
vé po 8 měsících. K rozhodnutí zvýšit náklady 
na úvěry vedla hrozba výrazného růstu inflace. 
Měnový výbor také uvedl, že úsporná rozpočtová 
opatření vlády představená na počátku tohoto 
měsíce znamenají riziko pro další zvýšení cen, 
protože vycházejí hlavně z vyšších daní.  
Celosvětový objem fúzí 
a akvizic bude rekordní  
Celosvětový objem fúzí a akvizic je na nejlepší 
cestě překonat rekordní rok 2000, vyplývá ze 
zprávy Association for Corporate Growth (ACG). 
Kupci, tzn. fondy, korporace a privátní akciové 
firmy, si podle analytika makléřské společnosti 
Afin Brokers Josefa Stoulila asi uvědomili, že z 
pohledu nákladů i času bude efektivnější rovnou 
koupit nějakou zajímavou firmu, než ji budovat 
novou od začátku. Celková hodnota fúzí a akvi-
zic podle přehledu ACG a firmy Thomson Finan-
cial dosáhla k 13. červnu 1,613 mld. USD. Tato 
suma představuje meziroční nárůst o 41 % (za 
celý rok 2005 to bylo 2,769 mld. USD).  
Allianz propustí  
v Německu asi o 7500 lidí 
Pojišťovna Allianz sníží počet zaměstnanců v 
německém pojišťovnictví o 5000, protože re-

Správným směrem  
s Vitalitas 
Mistrovství bank a pojišťoven v orientačním 
běhu nebo chůzi: Dne 24. června se uskutečnil 
ve Žďáru nad Sázavou závod o nejlepší orientač-
ní běžce českých bank a pojišťoven, nazvaný 
"Správným směrem s Vitalitas". Z téměř stovky 
účastníků byli nejlepší a získali mistrovké tituly 
pro rok 2006 v kategorii mužů Ing. Pavel Bě-
houn z Českomoravské záruční a rozvojové 
banky Hradec Králové, v kategorii žen Iveta 
Jünglingová z ústředí ČSOB Praha. 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.volksbank.cz
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podpora EK až do výše 1,9 mil. EUR. Tyto finanční prostředky pomohou KB poskytovat dlouhodobé 
financování menšího rozsahu pro obecní infrastrukturu, místní dopravu, vytápění, sociální bydlení, re-
konstrukce, zdravotnictví, vzdělávání a rekreaci.  

ČSOB novinky oznamuje také emailem 
Klienti ČSOB mohou od poloviny června dostávat do svých emailových 
schránek informace o novinkách v ČSOB. Každý, kdo se zaregistruje na 
stránce www.csob.cz/novinky, bude prostřednictvím elektronické pošty in-
formován o aktuálních nabídkách a výhodách, které banka připravila. Jedná 
se o elektronickou verzi „Novinek ČSOB“, které jsou přikládány do výpisů 
každé čtvrtletí. Výhodné budou tedy hlavně pro ty, kteří si již nechávají 
zasílat elektronické výpisy. 

Portfolio úvěrů GE Money Bank nad 50 mld. Kč 
Celkové portfolio úvěrů GE Money Bank přesáhlo počátkem června historickou hranici 50 mld. 

Kč. V porovnání se stavem na počátku loňského června portfolio vzrostlo o 10 mld. Kč. „Za velmi pozi-
tivní považujeme zejména růst v oblasti hypotečních úvěrů. Ten je slibný i do budoucna – očekáváme, že 
zájem retailových klientů o vlastní bydlení bude i nadále stoupat,“ řekl ředitel retailového bankovnictví 
GE Money Bank Jan Rollo.  

Cashback již brzy také v ČR 
Banky v ČR umožní svým klientům výběr hotovosti při platbě kartou u obchodníka, tzv. cas-

hback. Dohodly se na tom s asociací Visa, podle které by měla být služba v ČR plně zavedena příští rok. 
Peníze si tak budou moci vyžádat při platbě v obchodech, na benzinových stanicích i u dalších plateb-
ních terminálů všichni držitelé platebních karet Visa vydaných v ČR. Služba by měla doplnit síť banko-
matů a rozšířit přístup k hotovosti. O zavedení cashbacku jedná s bankami též společnost MasterCard. 
"MasterCard je ve finální fázi těchto jednání a předpokládáme, že k zavedení služby na českém trhu 
dojde do konce roku," řekl Ján Čarný, generální ředitel MasterCard Europe pro Polsko, ČR a Slovensko. 

Porota nominovala finalisty Ceny Komerční banky 
Devítičlenná porota pod vedením čestného předsedy Laurenta Goutarda, předsedy 
představenstva a generálního ředitele Komerční banky, hodnotila premiérové výkony 
sólistů uměleckých souborů baletu, činohry a opery Národního divadla v sezoně 
2005/2006. Finalisty Ceny Komerční banky se na základě hlasování poroty stali 
v kategorii Balet Tereza Podařilová, Klára Jelínková a Jiří Kodym. V kategorii Čino-
hra Emília Vašáryová, Richard Krajčo a Sabina Králová. V kategorii Opera Pavel 
Černoch, Eva Urbanová a Zdeněk Plech. Porota hlasováním vybere z finalistů tři 
vítěze, a to na svém zasedání 27. října. Komerční banka věnuje každému oceněnému 

umělci finanční dar ve výši 100 000 Kč a umělecké ztvárnění této ceny. 

(Pokračování ze stránky 3) 
strukturalizuje aktivity na domácím trhu. Jde asi 
o osminu lidí, které Allianz v Německu v pojiš-
ťovnictví zaměstnává. Allianz zároveň uvedla, že 
sníží stav zaměstnanců Dresdner Bank o 2480.  
Generali koupila Garant 
Auto a Garant Life  
Generali Group podepsala prostřednictvím spo-
lečnosti Generali Holding Vienna se skupinou 
UkrAvto Group smlouvu o koupi podílu 51 % v 
ukrajinských pojišťovnách Garant Auto a Garant 
Life. Operace nyní čeká jen na schválení ze 
strany ukrajinského antimonopolního úřadu.  
Nová burza v Londýně?   
Newyorská akciová burza (NYSE) by zvážila 
založení nové burzy v Londýně, pokud by její 
fúze s evropským trhem Euronext nevedla k 
vytvoření mezinárodního trhu očekávaného roz-
sahu. Druhou možností je převzetí přímo Lon-
dýnské akciové burzy (LSE), řekl šéf NYSE 
John Thain. Rovněž by preferoval založení burzy 
která by konkurovala LSE. Převzetí LSE by bylo 
těžší, neboť na ní má 25 % akcií konkurenční 
americký trh Nasdaq. NYSE také podle Thaina 
pomýšlí na expanzi v Asii. Tam by založila plat-
formu, k níž by se mohly připojit ostatní burzy v 
regionu. LSE podrobila záměry NYSE kritice. 
"Je to trochu, jako kdyby se Pepsi rozhodla usa-
dit se v Atlantě (ústředí Coca-Cola Company) s 
cílem prodávat zde Coca-Colu a požádala (svou 
dceřinou značku) Dr Pepper, aby jí s tím pomoh-
la," řekl mluvčí LSE.  
Goldman Sachs  
má nové místopředsedy  
Přední americká investiční banka Goldman Sa-
chs udělala personální výměny, aby posílila své 
vedení poté, co její šéf Henry Paulson odešel 
řídit ministerstvo financí USA. Jmenovala dva 
prezidenty a zároveň provozní ředitele a také dva 
nové místopředsedy správní rady. Jedním z nich 
bude Robert Zoellick, který rezignoval na funkci 
náměstka ministra zahraničí.  
USA chystají vydání 
první čistě zlaté mince 

Zlatý bizon, legendární symbol 
amerického Západu, se brzy 
objeví na první čistě zlaté minci 
Spojených států. Státní mincov-
na USA začala přijímat na zku-
šební sběratelské mince za-

kázky. Představitelé mincovny jsou přesvědčeni, 
že spojení bizona se zlatem přiláká zájem nostal-
gických nadšenců i investorů. Mince bude mírně 
větší a silnější než půldolar s Kennedym a bude 
obsahovat unci zlata (31,1 gramu), její nominální 
hodnota 50 USD. Prodejní cena bude záviset na 
tržní ceně zlata za unci a na marži. Bizona bude 
mincovna razit ve dvou verzích – pro investory a 
pro sběratele. Počáteční cenu pro zkušební sběra-
telské mince s vyšší kvalitou mincovna stanovila 
na 875 USD a vyrobí jich jen 300 tisíc.  
Růst sazeb v Japonsku?  
Guvernér japonské centrální banky Tošihiko 
Fukui uvedl, že měnová rozhodnutí je třeba dělat 
včas a podle toho, jaký je aktuální vývoj ekono-
miky. Utvrdil tak ekonomy v názoru, že Japon-
sko po mnoha letech opustí politiku nulových 
úrokových sazeb. Analytici čekají, že první zvý-
šení úroků přijde už začátkem července.   
T. Fukui se omluvil  
Guvernér japonské centrální banky Tošihiko 
Fukui se omluvil za skandál kolem svých vlast-

KAPITÁLOVÝ TRH 
Čtvrtletní objem obchodů se ztrojnásobil 

Členové České asociace obchodníků s cennými papíry v 1. čtvrtletí zvýšili objem obchodů s 
akciemi na českém trhu meziročně na takřka trojnásobných 229,5 mld. Kč. V desítkách procent pak 
rozšířili aktivitu i na zahraničních trzích, kde obchody s akciemi a dluhopisy činily 7,5 mld. Kč. Obcho-
dy členů se zahraničními deriváty letos v prvních třech měsících narostly téměř na 61 bil. Kč po minulé 
hodnotě 53 bil. Kč. Přičinil se o to český člen londýnské derivátové burzy, firma RSJ Invest. Členové 
asociace na konci března spravovali majetek za 7 mld. Kč, před rokem to bylo asi o 1,6 mld. Kč méně. 

Patria Direct má již přes 5000 klientů 
V pondělí 19. června překročil počet klientů společnosti Patria Direct 
hranici 5000 klientů. Počet klientů trvale roste, na konci roku 2005 jich 
společnost měla 4208, rok předtím 2773. Trvale roste také objem aktiv 
klientů investovaných prostřednictvím společnosti Patria Direct – v sou-
časnosti je to téměř 10,4 mld. Kč, oproti 9,4 mld. ke konci roku 2005 a 
3,7 mld. Kč k poslednímu dni roku 2004. Patria Direct od 19. června dále 
rozšířila seznam kapitálových trhů, na kterých svým klientům umožňuje 
obchodování. „Nyní umožňujeme našim klientům zapojit se do obchodo-

vání i na vídeňské burze. Tato burza může být pro investory velmi zajímavá, neboť se zde obchodují 
společnosti, které dobře znají i čeští investoři - například Erste Bank, OMV, Telecom Austria či Wiener-
berger. Navíc index rakouské burzy ATX během necelých dvou měsíců klesl o více než 1000 bodů a ceny 
akcií se tak dostaly na zajímavou úroveň,“ řekl Oldřich Pavlovský, výkonný ředitel Patria Direct.  

Kapitol v Asociaci finančních zprostředkovatelů  
Společnost Kapitol pojišťovací a finanční poradenství se stala členem Asociace finančních zpro-

středkovatelů a finančních poradců. Počet právnických osob asociace se tak zvýšil na deset. Ivo Zlámal a 
Jiří Klaban z firmy Kapitol byli jmenováni do představenstva asociace.  

Raiffeisenbank s novou emisí 
Po úspěchu předchozí emise Raiffeisenbank drobným klientům opět nabízí možnost investice do 

prémiového dluhopisu. Cenný papír Garantinvest II. zaručuje klientům minimální garantovaný výnos ve 
výši 3,5 %. 

(Pokračování na stránce 5) 
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ŽB úspěšně upsala zajištěný dluhopis za 220 mil. Kč 
Živnostenská banka ve spolupráci se sesterskou společností  Pioneer Asset Management úspěšně 

upsala v rámci neveřejné nabídky kapitálově a měnově zajištěný dluhopis Lehman Brothers Treasury za 
220 mil. Kč, pro své nejbonitnější privátní klienty. Minimální investice byla 500 tis. Kč. Investoři nepla-
tili žádné vstupní poplatky. Úpis byl provázen značným zájmem bonitních investorů.  

Makléř se spletl, akcie ČEZ vylétly na rekord  
Makléři obchodující v Praze s akciemi se v pátek odpoledne nestačili divit – akcie ČEZ na pár 

okamžiků vystřelily o více než 40 % na 941,50 Kč na historický rekord. Jenže jen omylem. Jeden z ob-
chodníků se spletl, když zadával požadavek na nákup akcií ČEZ. Místo šestky na klávesnici vyťukal 
devítku. Tou začíná kurs Zentivy. ČEZ se tak dostal na rekord, obchodník rázem prodělal 1,5 mil. Kč. 
Kdo chyboval? Šéf burzy Petr Koblic to odmítl sdělit, ale zdroje ze dvou makléřských domů pro HN 
uvedly, že by mělo jít o Komerční banku. "Vyjádříme se během pondělka," reagovala mluvčí banky Ma-
rie Petrovová. Pražská burza zaznamenala podobný případ asi před čtyřmi roky. Tehdy jeden makléř 
zadal pokyn k prodeji skoro 20 tisíc akcií Philip Morris za cenu asi o tisíc korun nižší, než byl aktuální 
kurz. Rázem přišel o 20 mil. Kč. Ale měl štěstí. Obchod byl po dohodě s burzou zrušen.  

Hůř loni dopadla japonská firma Mizuho Securities. Její makléř měl prodat jedinou akcii za 610 
tisíc jenů, ale nabídl 610 tisíc kusů po jednom jenu.  

(Pokračování ze stránky 4) 

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 
ING představilo Životní pojištění RODINA 

Společnost ING přichází od června s novým produktem – Životním pojištěním RODINA. Nabí-
zí jím komplexní řešení, díky němuž je možno celé rodině založit životní pojištění podpisem jediné 
smlouvy. Toto jednoduché řešení je navíc doplněno třinácti připojištěními díky nimž lze pro každého 
pojištěnce vytvořit produkt přímo na míru.  

UNIQA pojišťovna s produktem MOTÝLEK  
UNIQA pojišťovna zahájila prodej produktu pro děti do 0 do 18 let a jejich rodiče nebo prarodi-

če. Nový produkt s názvem MOTÝLEK je životním pojištěním s výhodnou složkou spoření. Unikátní je 
MOTÝLEK možností volby mezi kapitálovým nebo investičním pojištěním v rámci jediného produktu.  

Komplexní cestovní pojištění UNIQA  
Na startu sezony dovolených opět sílí poptávka po cestovním pojištění do zahraničí. UNIQA 
pojišťovna optimalizovala svůj cestovní program a nabízí nyní skutečně komplexní ochranu 
za velmi příznivou cenu. Pojištění léčebných výloh UNIQA pokryje na dovolené našich 
občanů rovněž rizika terorismu nebo živelných pohrom, v rámci speciálních programů i 
rizika spojená se stále atraktivnějšími sportovními aktivitami provozovanými o dovolené, 
například s horolezectvím nebo potápěním. 

Penzijní fondy ČSOB připíší zhodnocení 4,6 %  
Zemský penzijní fond připíše klientům za rok 2005 zhodnocení ve výši 4, 6 %.  Akvizici tohoto 

fondu dokončila na začátku června 2006 Skupina ČSOB.  Zemský penzijní fond patří dlouhodobě mezi 
penzijní fondy s vysokým zhodnocením. Nyní má více než 14 tis. klientů a objem klientských aktiv 
fondu dosahuje 510 mil. Kč.  

GE Money Auto financovala vozy za 3 mld. Kč 
Společnost GE Money Auto, která loni financovala koncovým zákazní-
kům nejvíce automobilů na českém trhu, potvrdila dobré výsledky také v 
květnu, kdy financovala 3783 vozů v celkové pořizovací ceně, která pře-
konala 727 mil. Kč. Za pět měsíců letošního roku byl počet financovaných 
vozů 15 754, jejich cena dosáhla více než 2,9 mld. Kč. GE Money Auto je 
největší společností ve financování ojetých vozů v ČR. Letos zaznamenala 
výrazný nárůst i u nových automobilů. Klienti též hojně využívali slevo-

vou kartu Benzin Plus na čerpání pohonných hmot, s níž ušetřili od ledna do května téměř 1,5 mil. Kč.  

Lidé nakupují více počítače, TV a dražší zboží  
Lidé letos nakupují na splátky více než v minulývh letech výpočetní techniku, dražší zboží a 

kvůli fotbalovému mistrovství světa také televizory. S blížícím se létem stoupá zájem o nákupy na splát-
ky bazénů, jízdních kol či navigačních systémů, vyplývá z ankety mezi největšími společnostmi na trhu.  

LEASING 

ních investic; tvrdí ale, že se nedopustil ničeho 
nezákonného. Pozorovatelé mu přesto vyčítají, 
že je v otázce svých financí neobratný. Fukui v 
roce 1999 investoval do akciového fondu, jehož 
zakladatelem je Jošiaki Murakami. Toho nyní 
úřady podezírají z nezákonných transakcí. V 
Japonsku se nyní ozývají hlasy, které volají po 
guvernérově rezignaci, Fukui ale odstoupit ne-
hodlá a v čele banky chce zůstat do konce funkč-
ního období v březnu 2008.  
Pioneer Investments pro 
Ikano Fund Management 
Skupina Pioneer Investments byla vybrána spo-
lečností Ikano Fund Management (IFM), specia-
listou na tzv. multimanagerské fondy se sídlem v 
Lucembursku, aby pro její evropské podílové 
fondy spravovala část portfolia evropských akcií. 
IFM nabízí institucionálním klientům kompletní 
spektrum akciových produktů a produktů s pev-
ným výnosem, jež jsou, v rámci stylu multima-
nagementu, spravovány různými manažery.  

Bankéři čekají konec 
národních karet  

Zavedení jednotné oblasti 
pro platby v eurech SEPA 
bude znamenat konec 
vnitrostátních platebních 
karet v zemích eurozóny a 
jejich sloučení s meziná-

rodními kartovými systémy. Očekává to většina 
evropských bankéřů, které oslovila společnost 
First Data International. Ačkoli většina bank 
dává přednost samoregulaci, 70 % dotázaných 
očekává, že Evropská komise nakonec přijme 
novou legislativu.  
V současnosti mají některé země eurozóny vlast-
ní struktury karet, jež není možné použít na ji-
ných trzích. Respondenti studie předpokládají, že 
většina z nich zcela zanikne nebo se jejich znač-
ky spojí s mezinárodními kartovými systémy. 
Nakonec podle většiny bank vytvoří dvě nejvý-
znamnější společnosti v Evropě systémový duo-
pol nebo duopol obchodní značky.  
Evropský bankovní sektor si uvědomuje, že i 
když se iniciativa SEPA zaměřuje na eurozónu, 
síly působící na trhu donutí přijmout její principy 
i země stojící mimo. Ve skutečnosti tak SEPA 
bude působit nejen v rámci eurozóny, ale i v celé 
Evropě, domnívají se autoři průzkumu.  
Proces zavedení SEPA, který zaštiťují Evropská 
komise a Evropská centrální banka, má podle 
výzkumu za cíl, aby do roku 2010 byly elektro-
nické platby v rámci EU stejně jednoduché a 
snadné jako u hotovostních plateb. Předpokládají 
se rovněž nižší poplatky pro obchodníky.  
EU a ECB jsou přesvědčeny, že zavedení SEPA 
přispěje k růstu a konkurenceschopnosti ekono-
miky a evropskému ekonomickému systému 
ušetří 50 až 100 mld. EUR ročně. 
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